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PROTOKÓŁ NR VII/7/2024 

 

sesji Rady Miejskiej Mikołowa, która odbyła się w dniu 22 października 2024 roku, 

w sali sesyjnej budynku Urzędu Miasta przy ul. K. Miarki 15 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 1600. 

Obecnych 21 radnych (na 21 ogółem).  

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu sesji nr V/5/2024. 

4. Wręczenie złotej Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Śląskiego. 

5. Temat wiodący sesji: oświata.  

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie na 2024 rok, 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta Mikołowa na lata 2024-2041, 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2025 rok, 

d) upoważnienia Dyrektora Centrum Usług Społecznych w Mikołowie do prowadzenia 

postępowań w sprawach świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym, 

e) zmiany uchwały nr II/21/2018 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 27 listopada 2018 r., 

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania odpłatności za usługi opiekuńcze 

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwalniania od tych opłat, a także trybu ich pobierania, 

f) zmiany uchwały nr IV/53/2024 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 27 sierpnia 2024 roku 

w sprawie wprowadzenia wspólnej obsługi finansowo-księgowej, administracyjnej 

i organizacyjnej jednostek organizacyjnych gminy Mikołów zaliczanych do sektora finansów 

publicznych, 

g) zmiany Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2023-2025, 

h) zmiany Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób 

Doznających Przemocy Domowej w Gminie Mikołów na lata 2024-2028, 

i) przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy Mikołów na lata 2026-2035 oraz 

określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu 

konsultacji, 

j) skargi na działalność dyrektora Instytutu Mikołowskiego. 

7. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa. 

8. Informacje Burmistrza Mikołowa, w tym sprawozdanie z realizacji uchwał. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania, wnioski. 

11. Wolne głosy.  

 

Do pkt 1  

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska otworzyła sesję, przywitała obecnych 

radnych, burmistrza Stanisława Piechulę, zastępczynię burmistrza Anetę Esnekier, radną Sejmiku 

Województwa Śląskiego Ewę Chmielorz, radcę prawnego Annę Matan-Nowicką, przedstawicieli 

miejskich jednostek organizacyjnych i pomocniczych, gości specjalnych na dzisiejszej uroczystości 

– ich obecność związana jest z wręczeniem specjalnego wyróżnienia, oraz mieszkańców Mikołowa.  
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Do pkt 2 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska odczytała proponowany porządek obrad. 

 

Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula poinformował, że w projekcie uchwały – lit. c – w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2025 rok, w podstawie prawnej, chciałby 

wnieść autopoprawkę. 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poprosiła, aby wniesienie autopoprawki 

odbyło się w momencie, gdy ten projekt uchwały będzie procedowany.  

 

Więcej uwag i propozycji zmian nie było. 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że wobec powyższego 

porządek zostaje przyjęty przez aklamację.  

 

Do pkt 3 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska przedstawiła protokół sesji nr V/5/2024 

z  dnia 24 września 2024 roku. Poinformowała, że do protokołu nie wniesiono żadnych uwag ani 

zmian – wobec czego protokół jest przyjęty.    

 

Do pkt 4 

 

Punkt porządku obrad rozpoczął się od utworu muzycznego wykonanego przez Zespół 

Mikołowianki. 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że na wniosek Burmistrza 

Mikołowa Stanisława Piechuli Kapituła Odznaki za Zasługi   

 

Szanowni Państwo, na wniosek Burmistrza Mikołowa Stanisława Piechuli, kapituła Odznaki za 

Zasługi dla Województwa Śląskiego przyznała Zespołowi Regionalnemu Mikołowianki Złotą 

Odznakę Honorową za Zasługi dla Województwa Śląskiego. Przyznając odznakę, kapituła miała na 

uwadze 50 lat działalności artystycznej, osiągnięcia twórcze w zakresie tworzenia, organizowania 

oraz upowszechniania folkloru śląskiego. Odznaczenie wręczy pani Ewa Chmielorz, radna Sejmiku 

Województwa Śląskiego, przewodnicząca Doraźnej Komisji do spraw Projektów Rządowych. 

Poprosiła panią radną i burmistrza Stanisława Piechulę o wystąpienie. Zwróciła się również z prośbą 

do rzecznika Miasta Mikołowa pana Tomasza Rogulę o odczytanie uzasadnienia. 

 

Rzecznik miasta Tomasz Rogula przedstawił skróconą historię zespołu Mikołowianki. 

„Mikołowianki, regionalna żeńska grupa śpiewacza, kultywująca od roku 1974 tradycje i ludowe 

pieśni śląskie. Repertuar zespołu to właśnie przede wszystkim pieśni ludowe, patriotyczne, biesiadne, 

piosenki filmowe, pieśni sakralne oraz przedstawienia obrzędowe, szczególnie adresowane do dzieci. 

Mikołowianki godnie reprezentują nasze miasto Śląsk, zarówno w kraju, jak i za granicą. Biorą udział 

w prestiżowych przeglądach i konkursach folklorystycznych, m.in. takich jak przegląd pieśni 

zalotnych i miłosnych w Psarach, przegląd zespołów regionalnych Stanicka Lipa, międzynarodowy 

przegląd zespołów regionalnych Złotych Kłos w Zebrzydowicach i zajmują w nich czołowe miejsca. 

Na przestrzeni lat dyrygentami zespołu byli m.in. Mieczysław Dziendziel, Maria Pinocy, a od roku 

1999 rolę tę pełni Andronika Krawiec. Mikołowianki występowały na różnych estradach 

i reprezentowały Mikołów m.in. w Białowieży, w Bieszczadach, w Moskwie, Pradze, Rzymie, 

Lwowie, Wilnie, Berlinie, Bambergu, na Lazurowym Wybrzeżu czy na Węgrzech. Wystąpiły także 

w Watykanie podczas audiencji u papieża Jana Pawła II. Zespół Mikołowianki zdobył wiele nagród 

i wyróżnień na przeglądach i konkursach regionalnych i krajowych. W 2008 roku grupa zbiorowo 

otrzymała tytuł „Mikołowianina Roku''. Za działalność kulturalną i krzewienie folkloru śląskiego, 

przyznano Mikołowiankom srebrną honorową odznakę, złoty dyplom oraz puchar dla 
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najaktywniejszego zespołu w okręgu katowickim. W tym roku zespół obchodzi pięćdziesięciolecie 

istnienia.  

 

Radna Sejmiku Województwa Śląskiego w imieniu przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Śląskiego, wręczyła dyplom i Złotą Odznakę Honorową za Zasługi dla Województwa Śląskiego. 

Poinformowała, że jest to dla niej ogromny zaszczyt i wyróżnienie móc uhonorować – na ręce pani 

kierownik Złota Odznaka „Zasłużony śpiewająco dla Województwa Śląskiego”. Pogratulowała 

z całego serca i życzyła wielu lat działalności. 

 

Przedstawicielka Zespołu Mikołowianki pani Janina Juszczyk zabrała głos, zwróciła się do 

zgromadzonych i stwierdziła, że to Zespół Mikołowianki czuje się zaszczycony przyznanym 

odznaczeniem. Stwierdziła, że ten medal jest dla nich powodem do dumy, radości i jeszcze do 

większego zaangażowania się w pielęgnowanie i kultywowanie tradycji śląskich, które przekazujemy 

najmłodszym. Poinformowała, że pragną podziękować śpiewająco - już pierwszą piosenkę 

zaśpiewali, a jeszcze jedną zaśpiewają z naszego bardzo bogatego w końcu śpiewnika. 

Poinformowała również, że występują w kostiumach scenicznych, które są wzorowane na rozbarskim 

stroju ludowym. A uzupełnieniem i dopełnieniem tego stroju jest po prostu strojna galanda na 

głowach. Na koniec serdecznie podziękowała. 

 

Na zakończenie Zespół Mikołowianki odśpiewał kolejny utwór muzyczny. 

 

Następnie przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska podziękowała za występ, 

pogratulowała i ogłosiła 10-minutową przerwę w obradach. 

 

Nastąpiła przerwa, po której wznowiono obrady. 

 

Do pkt 5 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że tematem wiodącym sesji 

jest oświata. Do Rady Miejskiej Mikołowa wpłynęły następujące materiały: 

- Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mikołowie w roku szkolnym 2023/2024, 

- Sprawozdanie z działalności Centrum Usług Wspólnych w Mikołowa za okres od 1 sierpnia 2023 

r. do 30 września 2024 r. 

Podziękowała za materiały, poinformowała, że temat był szczegółowo omówiony na posiedzeniu 

Komisji RM nr 6 ds. Społecznych. Następnie otwarła dyskusję w temacie. 

 

Radna Dorota Pytel w nawiązaniu do przedłożonego raportu zapytała: 

- czy mamy jakąś ewaluację, jeżeli chodzi o egzamin ósmoklasisty i pozycjonowanie jakby naszego 

miasta czy naszych miejskich szkół w stosunku do szkół podstawowych w województwie i w kraju?  

- odnośnie do konkursów przedmiotowych, które można by pokazać w szerszym kontekście, czyli 

jak wypadamy na tle innych miast województwa oraz w Polsce? 

- z jakimi problemami, wyzwaniami spotkały się w ubiegłym roku szkolnym nasze szkoły 

i przedszkola? Jakiego typu były to problemy? Czy dotyczyły funkcjonowania tych szkół 

i przedszkoli? Czy miały też taki społeczny wydźwięk przemoc szkolna, używki w szkole i inne? 

I oczywiście, jakie były rozwiązania, żeby te problemy po prostu wyeliminować? 

 

Zastępczyni burmistrza Aneta Esnekier poinformowała: 

- w kwestii wyników ósmoklasistów i wyników tych egzaminów uczniów ósmych klas, 

poinformowała, że raporcie było porównanie do powiatu, porównanie do tego, jak wypadamy na tyle 

powiatowych miast i w porównaniu do województwa. Mikołów wygląda bardzo dobrze na tym tle. 

Mamy powyżej średniej wyniki, dane te są uwzględnione w raporcie i wyniki pokazują, że mamy 

bardzo wysoki poziom zdawalności tych egzaminów, na dodatek na wysokim właśnie poziomie; 

- w kwestii konkursów przedmiotowych poinformowała, że laureaci tych konkursów są wpisani 

w liczbach osób, które uczestniczyły w różnego rodzaju konkursach i jakie wyniki osiągnęły, 
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- w kwestii problemów i wyzwań wyjaśniła, że jeśli chodzi o wyzwania, to powiedziałaby, że jednym 

z większych wyzwań jest kwestia spraw związanych z coraz większą liczbą dzieciaków, które mają 

orzeczenia z placówki psychologiczno-pedagogicznej. Liczbowo – na 4858 uczniów przedszkoli 

i szkół publicznych, aż 330 uczniów, to są uczniowie z różnego rodzaju orzeczeniami i to wymaga 

specjalnej organizacji nauki. I to jest wyzwanie, gdyż to nie jest po prostu standardowe działanie. 

Z jednej strony jest to wyzwanie logistyczne, a z drugiej strony bardzo ją osobiście martwi, że ta 

liczba orzeczeń wzrasta. Tendencja jest w ogóle rokrocznie wzrostowa - mówiąc o bezwzględnej 

liczbie – to jest dosyć niepokojący sygnał. Z tym wyzwaniem radzimy sobie w taki sposób, w jaki 

nakazuje nam prawo związane z opiekowaniem się tymi osobami, dzieciakami z orzeczeniami. 

Wyjaśniła, że są to różnego rodzaju orzeczenia, więc stosowane są adekwatne sposoby reagowania. 

Wiedząc, że kluczową sprawą w ogóle – nie tylko w szkołach mikołowskich, ale trend też jest taki – 

jest dbałość o zdrowie psychiczne dzieciaków. Stawiamy bardzo mocno na to, żeby kadra 

nauczycielska, również dyrektorzy szkół, poznawali i stosowali jako praktycy tak zwaną metodę Kids 

Skills, czyli metodę rozmawiania z uczniami, która bardzo mocno skupia się na zasobach tych dzieci, 

na wzmocnieniu bardzo pozytywnym i też prowokuje dbający właśnie o ten stan psychiczny rodzaj 

komunikacji. Jesteśmy na etapie, że ponad 60 osób ma już tytuł praktyka tej metody. 60 osób łącznie 

we wszystkich w naszych placówkach. Część uczniów też jest przeszkolona w tej metodzie, są 

nauczeni tej metody i są tak zwanymi ambasadorami tej dobrej komunikacji i tego właśnie, żeby dbać 

o dobrostan swój, ale przy okazji – dobrze się komunikując – o dobrostan innych, z którymi się 

komunikują. Kwestia dbałości właśnie o dobrostan psychiczny jest priorytetem w tym wyzwaniu. 

Jest też wyzwanie, z którym być może nie borykaliśmy się jeszcze w zeszłym roku, ale już widzimy, 

że musimy brać go bardzo mocno pod uwagę, myśląc o polityce prowadzenia placówek oświatowych 

– to są wyzwania demografii, czyli wyzwania, które dotykają nie tylko Mikołów, ale ogólnie całą 

Polskę. Poinformowała, że gdy przeglądała różnego rodzaju informacje dotyczące sytuacji 

oświatowej w ogóle w Polsce, dotarła do informacji, że w jednej z gmin w zeszłym roku urodziła się 

trójka dzieci. Więc można sobie wyobrazić, jakie to rodzi konsekwencje, kiedy te dzieci podrosną 

i będą najpierw żłobkowiczami, później przedszkolakami, a ostatecznie uczniami szkół – trójka 

dzieci w gminie w danym roczniku. Ktoś kto podsumowywał te dane napisał, że w gminie zniknie 

oświata. U nas na szczęście aż takiego wyzwania nie ma, ale rzeczywiście widzimy, tak jak 

w orzeczeniach – tendencję wzrostową, tak w urodzeniach i w liczbie dzieci – tendencję spadkową. 

W tym roku pierwszy raz nie mieliśmy kłopotu z zagospodarowaniem miejsc w przedszkolach. 

Pierwszy raz od dłuższego czasu prowadziliśmy tak zwaną rekrutację uzupełniającą – 30 wolnych 

miejsc zostało. One ostatecznie się wypełniły, ale jednak to już jest sygnał, że dzieciaków jest coraz 

mniej i trzeba będzie to też brać pod uwagę w organizowaniu po prostu różnych działań związanych 

z funkcjonowaniem placówek. Dodała jeszcze,  w ramach ciekawostki, że jesteśmy gminą, która 

bardzo mocno uczestniczy w różnych projektach, przedsięwzięciach, czy to organizowanych, czy to 

dostępnych regionalnie, czy też ogólnopolsko. W ramach nich dostępny jest program „Posiłek 

w domu i w szkole''. Wyjaśniła, że jako gmina bardzo chcą skorzystać z dofinansowania w tym 

projekcie, ale niestety nie możemy, bo każdorazowo gdy aplikujemy do programu, mając nadzieję, 

że tym razem się uda, nie otrzymujemy wsparcia, bo Mikołów przez ostatnie lata utrzymuje dosyć 

wysoki wskaźnik dochodów własnych w porównaniu z innymi gminami, które biorą udział 

w programie i to nas po prostu eliminuje. Więc tego typu wyzwania związane z dużym 

zaangażowaniem w przygotowywanie wniosków, czy braniem pod uwagę też tych projektów, 

programów, które jak najlepiej wpisują się w polityki oświatowe, które ogłasza Ministerstwo 

Edukacji rokrocznie. 

 

Radna Stanisława Hajduk-Bies nawiązała do badań prowadzonych przy okazji opracowywania 

gminnego programu przeciwdziałania przemocy domowej, bo ma to związek z oświatą. Zwróciła 

uwagę, że 49% ankietowanych dzieci oświadczyło, że doznaje przemocy w szkole i 49% 

ankietowanych - to jest zatrważające. Stwierdziła, że to jest zwrócenie uwagi, że coś z tym musimy 

zrobić. Uważa, że jest to duże wyzwanie. 

 

Zastępczyni burmistrza Aneta Esnekier odniosła się do tematu i stwierdziła, że to jest zagadnienie, 

nad którym skupialiśmy się podczas obrad Komisji ds. Społecznych. Przyznała, że rzeczywiście to 

jest duże, kolejne wyzwanie, które jej umknęło w poprzedniej wypowiedzi. Stwierdziła, że być może 
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delikatnie uspokajającą kwestią będzie to, że to jest ogólnopolski kłopot i realizujemy różnego 

rodzaju kampanie, angażujemy policję, która pokazuje różne zagrożenia wynikające z hejtu, bo myśli, 

że to w dużej mierze jest ta przemoc. Są różnego rodzaju przemoce, ale hejt i przemoc rówieśnicza 

to są tego typu sytuacje, które niestety się zdarzają, a my na bieżąco reagujemy, kiedy sygnały 

docierają. Dzieciaki są na bieżąco informowane, gdzie się zgłaszać, co robić, z kim rozmawiać, mają 

wsparcie psychologów, mają wsparcie pedagogów szkolnych i na dodatek coraz częściej też docierają 

do nas sygnały, że dzieciaki się otwierają na te kontakty z psychologami i z pedagogami szkolnymi. 

Stwierdziła, że to też cieszy, bo pamięta takie czasy, kiedy to wcale nie było takie oczywiste, 

że korzystało się z takiego wsparcia. Teraz to się dzieje coraz częściej. 

 

Burmistrz Stanisław Piechula również odniósł się do tematu przemocy. Stwierdził, że pani radna 

ma rację, że 49% to jest bardzo dużo i jest to dla nas wszystkich przerażające. Ale on namawiałby do 

tego, że jak się słyszy o takich liczbach - tak jak ja niedawno słyszał o tym, jaki w Polsce jest procent 

handlu ludźmi i był przerażony, że takie coś w Polsce jest możliwe – to proponowałby wtedy 

zapoznać się ze szczegółami w oparciu o jakie dane, pytania albo definicje została ta liczba ustalona. 

Stwierdził, że jest ciekaw - gdybyśmy rzeczywiście tak wzięli tę ankietę czy te szczegóły, które 

doprowadziły do wyznaczenia tej liczby 49% - to co tam w ten zakres wchodziło? Bo pewnie każdy 

z nas ma w głowie inne wyobrażenie, a co to jest przemoc, albo co to jest handel ludźmi w Polsce. 

 

Radna Barbara Wilkoszyńska również odniosła się do omawianego wskaźnika przemocy 

i poinformowała, że jeśli chodzi o te 49% twierdzących, że w szkole między uczniami występuje 

przemoc, to jest na badaniach, w których badanych było 997 uczniów i to jest właśnie ten wynik. 

Stwierdziła, że faktycznie jest to duża przemoc. Poinformowała ponadto, że 46% uczniów twierdzi, 

że doświadczyło tej przemocy w szkole. A rzeczą, która ją zbulwersowała, to to, że 35% dorosłych 

uważa karę fizyczną za metodę wychowawczą. Niestety tak jest. 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska również odniosła się do tematu generalnie 

przemocy w szkole. Stwierdziła, że nie zgadza się z panem burmistrzem, że musielibyśmy sobie 

definicję przemocy jakoś określić, bo uważa, że jakakolwiek by to nie była przemoc, to ona jest zła 

i jakiegokolwiek odsetka dzieci by nie objęła, to jest złe. Bardzo się cieszy i za to bardzo serdecznie 

dziękuje Wydziałowi Oświaty i wszystkim dyrektorom i nawet CIS-owi, który się włącza we 

wszystkie te działania, które mają miejsce w szkołach i w przedszkolach, że tych projektów u nas jest 

bardzo dużo, a czasy w jakich żyjemy są bardzo trudne dla dzieci i dla młodzieży. To nie jest problem, 

który dotyczy tylko naszej gminy, tylko całej Polski, albo całego świata, że dzieciom jest coraz 

trudniej funkcjonować. Pomoc psychologiczna, pedagogiczna, jak wiemy, jest zawsze za mała, 

zawsze niewystarczająca. Wiemy jakie są sytuacje w szpitalach psychiatrycznych dla dzieci, w jakich 

kolejkach się czeka, z jakimi problemami w ogóle się spotykamy odnośnie przemocy, odnośnie 

depresji, odnośnie prób samobójczych. Jest to coś zatrważającego i nawet jakby był to odsetek 1%, 

2%, to my cały czas musimy podejmować te działania i cieszy się, że te działania w Mikołowie są 

podejmowane i bardzo serdecznie za to dziękuje. 

 

Zastępczyni burmistrza Aneta Esnekier korzystając z okazji jeszcze raz bardzo mocno 

podziękowała dyrektorom, nauczycielom, wszystkim pracownikom szkół i przedszkoli 

mikołowskich za zaangażowanie w naszą oświatę. Podziękowała również pani dyrektor Aleksandrze 

Czech i całej kadrze CUW za pracę na rzecz mikołowskich placówek oświatowych. Stwierdziła, że 

ogromne wsparcie w pełnieniu swojej funkcji ma w Wydziale Oświaty na czele z panią naczelnik 

Jarosławą Bizoń, za co serdecznie dziękuje. Na koniec stwierdziła, że warto się uczyć w Mikołowie. 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska jeszcze raz podziękowała za materiały, za 

opracowania, za podejmowane działania. Podziękowała również za dyskusję, która miała miejsce na 

komisji i tutaj na sesji, bo ona zawsze coś wnosi. Stwierdziła ponadto że oprócz tych wszystkich 

działań, które robimy, bardzo dużo zależy od nas dorosłych. Nie tylko ważne jest to, co dzieje się 

w szkole i jak dzieje się w szkole, ale też co dzieje się w naszych domach, co dzieje się w naszych 

zakładach pracy, co dzieje się na ulicy, co dzieje się chociażby tutaj na sali sesyjnej. Podsumowała, 

że ma nadzieję i wierzy w to, że wszyscy będziemy działać dla dobra naszych dzieci i młodzieży. 
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Do pkt 6 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska kolejno przedstawiła projekty uchwał 

w  sprawie:  

 

a) zmian w budżecie na 2024 rok 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez komisje: 

- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 7, przeciw 0, wstrzymało się 0, 

- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymało 

się 0, 

- nr 1 ds. Samorządu w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymało się 0, 

- nr 7 ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymało się 0, 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 4, przeciw 1, wstrzymało się 0. 

 

Zapytań ani uwag nie było. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały. 

 

Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 3, wstrzymał się 1.  

Uchwała nr VII/70/2024 została podjęta większością głosów. 

 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta Mikołowa na 2024-2041 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 4, przeciw 1, wstrzymało 

się 0. 

 

Zapytań ani uwag nie było. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały  

 

Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 3, wstrzymał się 1.  

Uchwała nr VII/71/2024 została podjęta większością głosów. 

 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2025 rok 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez komisje: 

- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymało 

się 0, 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Poinformowała, że wraz z projektem uchwały radni otrzymali materiały uzupełniające oraz protokół 

z przebiegu konsultacji dotyczących projektu uchwały. W terminie przeznaczonym na konsultacje 

nie otrzymano żadnych opinii, wniosków i uwag od uprawnionych podmiotów na temat przedmiotu 

konsultacji. Następnie udzieliła głos burmistrzowi w związku ze zgłaszaną autopoprawką. 

 

Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula zwrócił się z prośbą, aby w podstawie prawnej tej 

uchwały, gdzie jest Dziennik Ustaw z 2024 r. pozycja 609 z późniejszymi zmianami - zmienić to na 

pozycję 1465. 

 

Więcej zapytań ani uwag nie było. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem uchwały wraz z autopoprawką. 
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Za przyjęciem głosowało 18 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 2.  

Uchwała nr VII/72/2024 została podjęta większością głosów. 

 

d) upoważnienia Dyrektora Centrum Usług Społecznych w Mikołowie do prowadzenia 

postępowań w sprawach świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany przez Komisję nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 8, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

 

Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały. 

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Uchwała nr VII/73/2024 została podjęta jednogłośnie. 

 

e) zmiany uchwały nr II/21/2018 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 27 listopada 2018r., 

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania odpłatności za usługi opiekuńcze 

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwalniania od tych opłat, a także trybu ich pobierania 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 8, przeciw 0, 

wstrzymało się 0. 

 

Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Uchwała nr VII/74/2024 została podjęta jednogłośnie. 

 

f) zmiany Uchwały nr IV/53/2024 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 27 sierpnia 2024 roku 

w sprawie wprowadzenia wspólnej obsługi finansowo-księgowej, administracyjnej 

i organizacyjnej jednostek organizacyjnych gminy Mikołów zaliczanych do sektora 

finansów publicznych 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez komisje: 

- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 8, przeciw 0, wstrzymało się 0, 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

 

Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Uchwała nr VII/75/2024 została podjęta jednogłośnie. 

 

g) zmiany Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2023-2025 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu za 8, przeciw 0, 

wstrzymało się 0. 
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Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Uchwała nr VII/76/2024 została podjęta jednogłośnie. 

 

h) zmiany Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób 

Doznających Przemocy Domowej w Gminie Mikołów na lata 2024-2028 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu za 8, przeciw 0, 

wstrzymało się 0. 

 

Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Uchwała nr VII/77/2024 została podjęta jednogłośnie. 

i) przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy Mikołów na lata 2026-2035 

oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, 

w tym trybu konsultacji 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu za 5, przeciw 0, 

wstrzymało się 0. 

 

W nawiązaniu głos zabrała radna Stanisława Hajduk-Bies, która stwierdziła, że ma wątpliwości, 

czy nie jest za wcześnie na przystąpienie do opracowania strategii, dlatego że nasza strategia gminna 

powinna być podporządkowana strategii chociażby wojewódzkiej, a potem wyżej, a wojewódzka 

strategia jest opracowana do roku 2030. Zaproponowała, aby poczekać jeszcze dwa, trzy lata na 

wytyczne wojewódzkich strategii, żeby to wszystko było zgrane. 

 

Zastępczyni burmistrza Aneta Esnekier poinformowała, że to jest uchwała, do podjęcia której 

jesteśmy zobligowani, ponieważ w międzyczasie zmieniło się prawo i zapisy w strategiach muszą 

być dostosowane do kolejnych aktów prawnych, które dotyczą na przykład planów 

zagospodarowania przestrzennego. Poprosiła, aby szczegóły omówiła naczelnik Wydziału Rozwoju 

i Funduszy Zewnętrznych Justyna Rudner. 

 

Naczelnik Wydziału Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych Justyna Rudner poinformowała, 

że faktycznie pierwsza strategia jest na lata 2020-2030, ale konieczność przygotowania nowej 

strategii, wynika z tego, że przygotowanie strategii oraz planu ogólnego jest konsekwencją zmian 

ustawowych, które były w 2023 roku. I zgodnie z nimi rolę studium uwarunkowań oraz kierunków 

zagospodarowania przestrzennego od stycznia 2026 właśnie przyjmuje plan ogólny i jest to nowy 

rodzaj dokumentu. A także strategia rozwoju, która jest potrzebna, aby ten plan ogólny prawidłowo 

sporządzić. I tutaj niestety musimy rozpocząć pracę, by zmieścić się do 2026 roku. Poinformowała 

również, że województwo również rozpoczęło prace nad nową strategią, również ze względu na te 

zmiany ustawowe, które obligują do zmiany strategii. Dodała również, że nie oznacza to, że nasza 

strategia jest nieważna – konieczność zmian wynika z nowych przepisów ustawowych. 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Uchwała nr VII/78/2024 została podjęta jednogłośnie. 
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j) skargi na działalność dyrektora Instytutu Mikołowskiego 

 

Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały. 

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała nr VII/79/2024 została podjęta jednogłośnie. 

 

Do pkt 7  

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że do Rady Miejskiej 

Mikołowa wpłynęło: 

- zawiadomienie Wojewody Śląskiego o wszczęciu postępowania nadzorczego dotyczącego uchwały 

nr IV/47/2024 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 27 sierpnia 2024 r. w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu miasta Mikołów dla obszaru Borowa Wieś przy 

ul. Gliwickiej, 

- rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego dotyczącego uchwały nr IV/47/2024 Rady 

Miejskiej Mikołowa z dnia 27 sierpnia 2024 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego fragmentu miasta Mikołów dla obszaru Borowa Wieś przy ul. Gliwickiej, 

- przekazana do wiadomości odpowiedź Wojewody Śląskiego na przekazaną przez Radę Miejską 

Mikołowa skargę na Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Mikołowie, 

- wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach z dnia 25 września 2024 r. w sprawie 

skargi Wojewody Śląskiego na uchwalę nr LXX/725/2023 Rady Miejskiej Mikołowa w sprawie 

skargi na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mikołowie, 

Ponadto: 

- przekazała zaproszenie skierowane do pań radnych – kobiet z województwa śląskiego do udziału 

w projekcie „EkoLiderki – wzmocnienie procesu sprawiedliwej transformacji Śląska'', 

- poinformowała, że w dniu dzisiejszym odbyło się spotkanie włodarzy gmin powiatu mikołowskiego 

oraz strony społecznej z przedstawicielami kancelarii prawnej Frank Bold w temacie współpracy 

i podejmowanych wspólnie działań na etapie wydawania decyzji środowiskowej przy projektowaniu 

przebiegu Kolei Dużych Prędkości. Omówiła szczegóły spotkania i założenia współpracy. 

 

Do pkt 8 

 

Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula poinformował, że: 

- sprawozdanie z realizacji uchwał przedłożył i znajduje się w materiałach, 

- wszystkie szczegółowe informacje odnośnie okresu międzysesyjnego zostały zawarte 

w comiesięcznym informatorze, który został przesłany do wiadomości. Zachęcił do zapoznania się 

z nim.  

 

Do pkt 9 

 

Radna Stanisława Hajduk-Bies w nawiązaniu do swojej prośby z poprzedniej sesji dotyczącej 

kontroli wymiany pieca grzewczego przez firmę F.P.U. „MYCIOK” Rafał Grot, poinformowała, że 

– pomimo tego, iż nie otrzymała jeszcze informacji ze Starostwa Powiatowego w Mikołowie – już 

wie, że piec nie został wymieniony, gdyż w dniu sesji o godz. 8:15 część Mikołowa gdzie 

zlokalizowana jest firma była zasnuta dymem, tak jak to wyglądało dotychczas. 

 

Radna Dorota Pytel odczytała dwie interpelacje: 

- klubu radnych Mikołów – Mój Wybór w sprawie obniżenia cen usług wodno-kanalizacyjnych, 

- w sprawie zakończenia inwestycji drogowej na ul. Świerkowej w Mikołowie. 
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Radny Andrzej Ruśkowski odczytał interpelację klubu radnych „Mikołów – Mój Wybór” w sprawie 

zmian w systemie segregacji odpadów od 1 stycznia 2025 r. (frakcja tekstylna) oraz organizacji 

zbiórki tej frakcji. 

 

Do pkt 10 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że do Rady Miejskiej 

Mikołowa wpłynęły: 

- odpowiedź prezesa zarządu Zakładu Inżynierii Miejskiej w Mikołowie Marcina Stokłosy z dnia 

7 października 2024 r. na zapytanie radnego Andrzeja Ruśkowskiego w sprawie badania wody 

z grupy B, 

- odpowiedź zastępcy burmistrza Mateusza Handla z dnia 8 października 2024 r. na wniosek radnego 

Krzysztofa Jakubca w sprawie aktualizacji wykazu ulic należących do dzielnicy Kamionka, 

- odpowiedź zastępcy burmistrza Mateusza Handla z dnia 10 października 2024 r. na zapytania 

radnego Józefa Kurtycza oraz radnej Anny Rocznik dotyczące infrastruktury technicznej, 

- pismo naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska Iwony Krzyżowskiej z dnia 10 października 

2024 r. skierowane do Starostwa Powiatowego w Mikołowie w sprawie wymiany kotła w firmie 

F.P.U.H. Myciok, 

- pismo burmistrza Stanisława Piechuli z dnia 21 października 2024 r. na zapytania radnego Andrzeja 

Ruśkowskiego oraz radnej Anny Chrapek-Budacz w sprawach z zakresu kompetencji Wydziału 

Ochrony Środowiska, 

- odpowiedź burmistrza Stanisława Piechuli z dnia 27 września 2024 r. na interpelację klubu radnych 

Mikołów – Mój Wybór w sprawie działania Zespołu Zarządzania Kryzysowego podczas interwencji 

powodziowych oraz podwyższenia ekwiwalentu za prowadzenie działań ratowniczo-gaśniczych dla 

strażaków OSP w Mikołowie, 

- odpowiedź burmistrza Stanisława Piechuli z dnia 30 września 2024 r. na interpelację radnego Józefa 

Kurtycza w sprawie miejsc postojowych na ul. Marii Kownackiej, 

- odpowiedź dyrektora ds. technicznych Zakładu Inżynierii Miejskiej w Mikołowie Michała 

Majnusza z dnia 2 października 2024 r. na interpelację naliczania opłat przez ZIM Mikołów za 

kanalizację w przypadku utraty legalizacji podliczników wody do celów ogrodowych. 

 

W nawiązaniu głos zabrał radny Andrzej Ruśkowski, który w odniesieniu do odpowiedzi Zakładu 

Inżynierii Miejskiej w Mikołowie na jego wniosek w sprawie wykonywania przez ZIM badania wody 

z grupy B, czyli na obecność środków chemicznych, stwierdził, że udzielona odpowiedź nie jest 

satysfakcjonująca i troszeczkę mija się z prawdą, gdyż w końcówce ubiegłego roku wystąpił do 

Zakładu Inżynierii Miejskiej w Mikołowie w trybie dostępu do informacji publicznej z wnioskiem 

o wyniki ostatnich badań w tym zakresie i otrzymał trzy wyniki z trzech kolejnych lat, a zatem tego 

typu badania są wykonywane raz do roku, a nie jak wskazuje ZIM w odpowiedzi – trzy raz w roku. 

Stwierdził również, że informacja o tym, że badania nie wykazały niezgodności również nie jest 

właściwa, gdyż wyniki dotyczące zawartości chloru przekraczały normy. Zadeklarował, że prześle 

posiadane informacje do wiadomości Burmistrza Mikołowa oraz, że z nim chciałby dalej 

kontynuować temat. 

 

Do pkt 11 

 

Radny Remigiusz Kuś odczytał swój wniosek do Burmistrza Mikołowa w sprawie instalacji znaków 

drogowych B-20 STOP przy zjeździe do Śląskiego Ogrodu Botanicznego. Poinformował, że w dniu 

dzisiejszym wniosek ten złożył w Biurze Rady Miejskiej. 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska w nawiązaniu do akcji i sobotniego 

wydarzenia Różowy Mikołów serdecznie podziękowała wszystkim osobom zaangażowanym w to 

wydarzenie. Poinformowała, że było to wydarzenie organizowane oddolnie przy ogromnym wsparciu 

służb miejskich i w tym miejscu chciałabym bardzo serdecznie podziękować przede wszystkim 

MOSiR-owi w Mikołowie, Miejskiemu Domu Kultury, ZUK-owi oraz Centrum Aktywności 

Społecznej za wsparcie i za pomoc przy organizacji. Jeszcze raz podziękowała. 
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Wiceprzewodniczący RM Łukasz Ryguła w imieniu organizatorów, w tym wiceburmistrza 

Mateusza Handla i radnego Mateusza Biesa, zaprosił do udziału w kolejnej edycji Męskiego Festu, 

który odbędzie się 9 listopada 2024 r., mającego na celu profilaktykę głównie dla panów, czyli znowu 

będą badania przesiewowe PSA, możliwość skorzystania z konsultacji z urologiem i parę innych 

jeszcze atrakcji sportowych. Poinformował, że w tym roku impreza odbywa się na hali MOSiR, ale 

w Łaziskach.  

 

Następnie z uwagi na brak dalszych zgłoszeń i wyczerpanie porządku obrad przewodnicząca RM 

Katarzyna Syryjczyk-Słomska podziękowała za udział w obradach i zamknęła sesję Rady Miejskiej 

Mikołowa.  

 

Obrady zakończono o godz. 1720. 

 

Informacja: 

 

Zgodnie z § 33 ust. 2 Statutu Miasta Mikołowa do protokołów z sesji Rady Miejskiej Mikołowa 

dołącza się nagranie z przebiegu obrad. Nagranie znajduje się również na stronie internetowej  

– link: https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/141/rada-miejska-mikolowa.htm 

 

 

Protokołowały:  

 Przewodnicząca 

Paulina Bugdol Rady Miejskiej Mikołowa 

 

Katarzyna Pustułka Katarzyna Syryjczyk-Słomska 

 

https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/141/rada-miejska-mikolowa.htm

